
Protokoll fört vid Bunge Sockenförenings styrelsemöte 2023-11-14 

kl. 10.00 – 11.30 i Träffpunktens lokaler  

 

Närvarande: Eva Fohlström, Pelle Fahlén (delvis), Tomas Grahn, Kenneth 

Skarphagen och Gullbritt Thorsell.  

 

Frånvarande: Carina Björklund, Anna Nilsson Ekroth, Anita Skarphagen.  

 

1. Ordförande Kenneth Skarphagen förklarade dagens möte öppnat.  

 

2. Dagordningen föredrogs och godkändes med tillägg under punkten Övrigt. 

 

3. Föregående protokoll godkändes och lades till handlingarna. 

 

4. Ekonomi 

Ekonomiskt saldo idag är 93 789 kronor. Inkluderar då inkommande bidrag till vår 

kommande sockenbok. 

118 st. har hittills betalat medlemsavgift för år 2023.  

  

5. Utvärdering Bungedagen 

- Bungedagen den 28 oktober var, liksom förra året, en succé. Något mindre antal 

besökande dock. Kompletteringen med en Konstutställning var lyckad. Vårt 

collage med bilder på Sockenföreningens aktiviteter under ett år blev uppskattat.  

En förändring till nästa år vill vi föreslå; att ändra besökstiden till 11.00 – 15.00. 

-Utmärkelsen Årets Bungebo delade vi ut under Bungedagen till Bertil Eklund, en 

riktig eldsjäl, framförallt för sin insats som ordförande inom Fårösunds 

Sportfiskeklubb. Ett val som många uppskattade. 

Inför nästa års urvalsprocess behöver vi gå ut med mer och bättre information för 

att locka till flera nomineringar. 

 

6. Ansökan till Regionen om att få områdesbeslut om hastighetsbegränsning 

Som ett resultat av vårt möte med Trafikverket har Kenneth utformat en skrivelse 

till Regionen där vi begär att Fårösund ska betraktas som ett särskilt område, med 

en hastighetsbegränsning till 40 km/tim (med undantag för de vägavsnitt där det 

idag råder hastighetsbegränsning med 30 km/tim, som vi vill behålla). 

Textförslaget bifogas protokollet för synpunkter från styrelsens ledamöter.  

Texten skickas också till Fårösunds Utveckling med en fråga om man vill stödja 

vårt förslag.  

Därefter skickar vi ut texten till våra medlemmar via e-post med en fråga hur 

medlemmarna ställer sig till vår skrivelse samt lägger ut på hemsidan med begäran 

om synpunkter/kommentarer senast ett visst datum. På Facebook lägger vi ut en 

”flash” om att man kan gå in på hemsidan och läsa/lägga synpunkter. Därefter 

skickas skrivelsen till Regionen. 



 

7.  Kommande aktiviteter 

Årsmötet 2024 är vår närmaste planerade aktivitet. Vi funderar var och en på 

förslag till datum (senast den 31 mars) och plats, någon speciell punkt att ta upp 

utöver själva årsmötespunkterna samt vilken form av ”underhållning” vi vill locka 

med. 

 

8.  Tältet 

– Kenneth och Anita har redigerat förslaget till formulär att användas när vi hyr ut 

vårt inköpta tält.  Bifogas protokollet för synpunkter från styrelsens ledamöter. När 

texten är godkänd av alla skriver vi en informationstext och lägger ut på hemsidan 

att tältet nu kan hyras för användning inom Bunge socken.  

 

9. Staty vid Biblioteket 

Ett önskemål har inkommit från en medlem om flytt av statyn som står utanför 

Biblioteket. Gullbritt undersöker orsaken till varför den placerats just där. 

 

10. Skyltar 

-Påminnelse har gjorts om att sätta upp namnskylt vid flyktinggraven på Bunge 

kyrkogård. Dessutom påpekande att stenstolparna runt graven behöver åtgärdas så 

att de inte faller ikull. 

- Ett önskemål har framförts att sätta och en ny och bättre skylt vid infarten till 

Bunn kalkugn, en besöksplats i Bunge socken. Gullbritt undersöker 

förutsättningarna. 

- Ett önskemål har framförts att sätta upp en skylt som visar vägen till 

besöksplatsen Kolerakyrkogården i Fårösund. Kenneth undersöker 

förutsättningarna. 

 

11.  Fårösunds utveckling 

– Frågan kring arbetet med en gemensam hemsida för föreningar inom Bunge 

socken kvarstår. Man har tanken att ha en huvudansvarig som lägger in 

information om kommande aktiviteter och att skapa flera alternativ till praktisk 

hjälp över föreningsgränserna m.m. med syfte att vara en paraplyorganisation för 

alla föreningar i socknen. Kan innebära att det blir Bunge Sockenförenings 

uppdaterade hemsida som blir denna gemensamma hemsida eller kan eventuellt i 

förlängningen innebära att vår hemsida försvinner om annan hemsida etableras. 

– Möte kommer att hållas den 7 december under rubriken Platsvarumärket.  

Inbjudan har gått ut till socknarna runt Fårösund.  

-Möte kommer att hållas den 25 januari 2024 kring den kommande Nationalparken 

Bästeträsk som invigs 2025.  

 

 

 



12. Nyhetsbrev 

– Nyhetsbrev har kommit från Sveriges Hembygdsförbund, Gotlands 

Hembygdsförbund och Vuxenskolan.  

Ett Webbinarium har hållits i Sveriges Hembygdsförbunds regi som handlade om 

”Sockenbildningen i Sverige”. Gullbritt deltog bland flera hundra i hela landet. 

Intressant föreläsning.  

Man erbjuder nu en lokalhistorisk konferens i Visby den 18 november där man 

kommer att prata kring konsten att skriva hembygdslitteratur samt presentera årets 

hembygdsbok som är ”Lau – livet i en strandsocken”. 

Man pushar för att lokalföreningar kan skapa aktiviteter i anslutning till den serie 

som SVT nu sänder ”Historien om Sverige” där vi kan få tillgång till material som 

logotyper eller bilder. 

Tidskriften Bygd och natur utkommer nu med sitt sista nummer i tryckt form, den 

flyttar sedan ut på webben. 

Önskemål om att svara på en enkät angående medlemshantering. 

Gotlands Hembygdsförbund önskar få in aktuella uppgifter om antal medlemmar 

som underlag för att fastställa 2024 års medlemsavgift samt för statistik. 

Vuxenskolan erbjuder en kurs som handledare i ”Heimbygdametoden” lördagen 

den 25 november kl. 10-14 i Halla bygdegård. 

 

13. Inkomna och utgående skrivelser 

Inga skrivelser finns att redovisa. 

 

14. Hemsida 

– Antalet besökande på vår hemsida har sedan förra styrelsemötet ökat till knappt  

4 000 i genomsnitt per månad.   

-Vi beslutade att fråga Anita om hon vid behov kan tänka sig att gå in och 

uppdatera vår hemsida med nyheter och ändringar i redan skriven text, som 

avlastning och komplettering till Valter. 

 

15. Sockenboken 

– Arbetet med Sockenboken fortsätter med ytterligare möten innan materialet kan 

lämnas till tryckning. 

 

16. Övrigt  

– Vi har sett att renovering nu pågår av Stux kvarn. Ett viktigt arbete eftersom 

kvarnen ligger så strategiskt till där alla, både boende och besökande, passerar 

nästan dagligen. En tanke kan vara att uppmärksamma detta i någon form när 

arbetet är slutfört. Styrelsens ledamöter uppmanas fundera på hur vi kan göra. 

-Flaggningen i samhället, ett viktigt uppdrag. 

 

17.  Nästa styrelsemöte blir tisdagen den 19 december 2023 kl. 10.00 i 

Träffpunktens lokaler i Fårösund. Eva bokar lokal. 



  

18. Mötet avslutades. 

 

Vid protokollet    Justeras 

 

 

 

Gullbritt Thorsell   Kenneth Skarphagen 


